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Statenvragen 

Schenk aandacht aan ontmoediging houtkachels 

’s-Hertogenbosch, 14 maart 2018 

Geacht College, 

De aanschaf en het gebruik van houtkachels moeten worden ontmoedigd door onder meer 

publieksvoorlichting over de schadelijke effecten voor gezondheid en milieu. Dit staat in een brief van het 

Platform Houtrook en Gezondheid aan staatsecretaris Van Veldhoven (Infrastructuur en Waterstaat) na 

tweeënhalf jaar onderzoek. De brief is ondertekend door het RIVM, TNO, het Longfonds, vijf GGD’s, de 
gemeenten Utrecht, Amersfoort en Groningen, de Stichting Houtrookvrij en de kachelbranche. 

Nu de gaskraan in Groningen wordt dichtgedraaid is de verwachting dat bij gelijkblijvende regelgeving het 

aantal houtkachels de komende jaren snel zal toenemen. En dat terwijl uit onderzoek van het 

Energieonderzoek Centrum Nederland (2009) blijkt dat houtrook nu al verantwoordelijk is voor 30 tot 39 

procent van de lokale fijnstof-concentratie PM 2,5. Deze deeltjes kunnen in het bloed terecht komen, waardoor 

de kans op hart- en vaatziekten toeneemt. Het aantal vroegtijdige sterfgevallen door slechte lucht wordt in 

Nederland geschat op twaalfduizend. Vooral mensen met longaandoeningen hebben last van fijnstof door 

open haarden, barbecues en tuinhaarden. 

Tijdens het rondvraagmoment op 23 februari jl. vroegen wij al aandacht voor deze problematiek. U gaf toen bij 

monde van gedeputeerde Van de Hout aan weinig tot geen prioriteit te willen geven aan houtstook en de 

gevolgen daarvan. Uw argumentatie was dat het relatieve effect klein zou zijn en dat de provincie niet in de 

positie is om er iets aan te doen; instrumenten daartoe ontbreken. Maar ook gaf u aan dat er weinig bekend is 

over de gevolgen van houtstook voor de inwoners van Brabant; het wordt ook niet gemeten. 

Met het oog op de brief van het Platform Houtrook en Gezondheid daarom de volgende vragen aan het 

College: 

1. Is de brief van het Platform Houtrook en Gezondheid bij u bekend en in hoeverre onderschrijft u de 

conclusies uit deze brief? 

2. Is het College bereid om meer aandacht te schenken aan het probleem van houtrook dan nu het geval 

is? Zo ja, op welke manier? Zo nee, waarom niet? 

3. Is het College bereid om een voorlichtingscampagne te organiseren of die van andere overheden (Rijk 

en gemeenten) actief te ondersteunen, gericht op ontmoediging van de aanschaf en het gebruik van 

particuliere houtkachels? Zo ja, welke stappen gaat u daartoe ondernemen? Zo nee, waarom niet?  

4. Is het College bereid om bij te dragen aan het meten van houtrook op een aantal geselecteerde 

plaatsen in onze provincie? Zo ja, hoe zou dat effectief en kostenefficiënt kunnen worden 

georganiseerd? Zo nee, waarom niet? 

 

Bij voorbaat dank voor de beantwoording van voorgaande vragen. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Namens de GroenLinks Statenfractie 

Arno Uijlenhoet 


